

## CONTENT

### Department of Criminal Law

#### I. Baikovska

Legal nature of the examination de novo of valid rulings in criminal proceedings .....	4
--	---

#### R. Siliņš

The status of a victim in criminal proceedings .....	21
--	----

#### J. A. González-Costa

The punitive distinction on grounds of sex in the Penal Code of Spain and the organic law 1/2004 of 28 December on integral protection measures against gender violence .....	42
---	----

### Department of Civil Law

#### I. Eglīte

Insolvency process peculiarities of physical persons as a kind of resumes how to upgrade payment and restructuring outside debt .....	62
---	----

### Department of State Law

#### I. Ziemele

Responsibility in Construction Law of Latvia .....	72
--	----

#### A. Bagieńska-Masiota

Authorization in the polish Press Law .....	90
---	----

#### M. Bomiņš

Consent as a legal basis for processing of personal data .....	106
--	-----

#### E. Golts

Legal assumption as the basis for removal of burden of proof .....	120
--	-----

## СОДЕРЖАНИЕ

### Отрасль уголовного права

#### **И. Байковска**

Юридическая сущность нового рассмотрения вступивших в силу постановлений в уголовном процессе ..... 4

#### **Р. Силиньш**

Актуальные вопросы совершенствования статуса потерпевшего в уголовном процессе ..... 21

#### **Х. А. Гонсалес Коста**

Дифференциация ответственности за сексуальное насилие в зависимости от пола лица в уголовном праве Испании ..... 42

### Отрасль гражданского права

#### **И. Эглите**

Процесс неплатежеспособности физических лиц как способ возобновления платежеспособности и реструктурирование долга в несудебном порядке ..... 62

### Отрасль государственного права

#### **И. Зиемеле**

Понятие и виды ответственности в строительстве ..... 72

#### **А. Багеньска-Машота**

Права источника информации в праве прессы Польши ..... 90

#### **М. Боминьш**

Согласие субъекта персональных данных как основание обработки персональных данных ..... 106

#### **Э. Голтс**

Юридическое предположение как основание для переноса бремени доказывания ..... 120